



Scan or click here
<https://linktr.ee/townofsteanne>
for more information.

From the Ste. Anne Fire Department

With all the rain we have had in the last few days, this will be a great help with grass fires. In April and May, before the rain, our department responded to numerous grass fires. We would like to remind everyone to continue to be vigilant with fire safety. In May, some members of our department helped with traffic control for the Rock and Run event through town. This event was enjoyed by many. We'd also like to congratulate two of our members, Richard and Blair, for completing their Level 1 Training. This training was completed over the past 8 months. Six members also completed their Hazmat course both practical and theoretical. Our entire department will benefit from one of our members attending a Critical Incident Stress Management course. At the end of May, our coloring contest finishes. The draw will be held in June. Winners will be contacted. Have a safe summer.

Robert Saindon
Ste. Anne Fire Chief



Seine Rat Roseau Watershed District

Private Well Water Testing June 27th 2024. The Seine Rat Roseau Watershed District will be assisting residents with private well water testing for the presence of E. coli and coliform bacteria. The provincially subsidized cost of private water testing is \$25.00 including tax. Each location is eligible for one sample per well per year. You must be the owner of the well and this sample must be the first sample since April 1st 2024. Please contact the Town office at 204-422-5293 or town@steanne.ca for water testing kits and more information.

Ste. Anne Splash Park

June 8th is the tentative opening date for splash pad and washrooms. They will be open daily from 9:00 a.m. – 9:00 p.m. Please visit our website for the latest update. It is heavily encouraged to kindly keep the park well maintained. As well as in the event of vandalism to our park, please report to the Ste. Anne Police. Thank you!

🌟 June 2024 at Bibliotheque Ste Anne Library 📖🌈

Join us for a month brimming with engaging activities for all ages! From craft sessions and intriguing workshops to reading challenges, there's something for everyone in the family. 🌐 <https://bibliothequesteannelibrary.ca>

🕒 Library Hours: -Tues-Thurs: 10 AM - 8 PM

- Fri: 10 AM - 4 PM

- Sat: 10 AM - 1 PM

✉ Email: library@steanne.ca

📍 Location: 16 Rue De L'Église, Ste Anne, Manitoba

Upcoming Council Meetings

June 12th & 26th at 4:30pm. Meetings are open to the Public, to observe only. If you have a request for council to discuss, please email town@steanne.ca. If needed, we may set up your delegation appointment. Agendas and minutes for all Council meetings are available online at steannemb.ca

2024 Mill Rate Information

School Levies

Commercial and Other	8.128
Seine River School Division	12.670

Municipal Levies

Debenture Debt Charges

Arena Project (By-Law 12-2004)	0.267
Sewer Upgrade (By-Law 12-2011)	0.112
Fire Rescue Truck (By-Law 16-2014)	0.137
Police Station (By-Law 7-2015)	0.190
Lagoon Land Purchase (By-Law 10-2017)	0.359
Town Municipal Office (By-Law 1-2022)	0.510

Special Area Levies

Town Special Services (By-Law 9-2023)	9.607
Ste. Anne Library	0.208

General Municipal Levies

General At Large	4.386
Residential Waste & Recycling Levy	\$290.38
Sanitary Sewer	\$142.80

PROPERTY TAXES ARE DUE AND PAYABLE ON

JULY 31ST, 2024 by 4:30 PM

The Province of Manitoba has issued a rebate to property owners on their property tax bill, which was formally a cheque. It equals to 50% of the school division special levy, as reflected on your 2024 municipal property tax notice.

For more information, please visit the Province of Manitoba's website.

As a property owner, you could be eligible to save up to \$350 for the 2024 property tax year. This credit helps cover school taxes which is directly deducted on your property tax bill or through your income tax return. Application forms for the Education Property Tax Credit (EPTC) can be found on our website. For all inquiries regarding **municipal taxes**, please contact the Town Office at 204-422-5293 or town@steanne.ca.

For all inquiries regarding **school taxes**, please contact the Seine River School Division at 204-878-4713.

For all inquiries regarding your **property assessment**, please contact the Manitoba Assessment Office in Steinbach at 204-326-9896.



Balayez ou cliquez ici
<https://linktr.ee/townofsteanne>
pour plus d'information.

De la part du service d'incendie de Ste-Anne

Avec toutes les pluies que nous avons eues ces derniers jours, cette mesure sera très utile pour combattre les feux d'herbe.

En avril et en mai, avant la pluie, notre département a répondu à de nombreux feux d'herbe.

Nous aimerions rappeler à tout le monde de continuer à être prudent en matière de sécurité incendie.

En mai, certains membres de notre service ont aidé à contrôler la circulation lors de l'événement Rock and Run qui s'est déroulé en ville. Cet événement a été apprécié par de nombreuses personnes. Nous aimerions également féliciter deux de nos membres, Richard et Blair, qui ont terminé leur formation de niveau 1. Cette formation s'est déroulée au cours des huit derniers mois.

Six membres ont également terminé leur cours Hazmat, à la fois pratique et théorique.

L'ensemble de notre service bénéficiera de la participation d'un de nos membres à un cours de gestion du stress en cas d'incident critique.

À la fin du mois de mai, notre concours de coloriage se termine.

Le tirage au sort aura lieu en juin. Les gagnants seront contactés.

Bon été à tous
Robert Saindon

Chef des pompiers de Sainte-Anne



Seine Rat Roseau Watershed District

Analyse de l'eau des puits privés 27 juin 2024. Le Seine Rat Roseau Watershed District aidera les résidents à faire analyser l'eau de leur puits privé pour y déceler la présence d'E. coli et de bactéries coliformes. Le coût subventionné par la province de l'analyse de l'eau des puits privés est de 25 \$, taxes comprises. Chaque emplacement est admissible à un échantillon par puits par année. Vous devez être le propriétaire du puits et cet échantillon doit être le premier depuis le 1er avril 2024. Veuillez contacter le bureau municipal au 204-422-5293 ou town@steanne.ca pour obtenir des échantillons d'eau et plus d'informations.

Parc à jets d'eau de Ste-Anne

Le 8 juin est la date d'ouverture prévue de la pataugeoire et des toilettes. Ils seront ouverts tous les jours de 9h00 à 21h00. Veuillez consulter notre site web pour les dernières mises à jour. Il est fortement recommandé de bien entretenir le parc. En cas de vandalisme dans notre parc, veuillez le signaler à la police de Ste-Anne. Nous vous remercions !

Prochaines réunions du conseil

Le 12 et 26 juin à 16 h 30. Les réunions sont ouvertes au public, uniquement pour observer. Si vous souhaitez que le conseil discute d'une demande, veuillez envoyer un courriel à town@steanne.ca. Si nécessaire, nous pouvons fixer un rendez-vous pour votre délégation. Les ordres du jour et les procès-verbaux de toutes les réunions du conseil sont disponibles en ligne au www.steanne.ca.

☀ Juin 2024 à la Bibliothèque Ste Anne 📖 🌈

Visitez notre site web pour plus de détails sur les activités. Ne manquez pas ces merveilleuses occasions de vous connecter, d'apprendre et de vous amuser.

Rendez-vous à la bibliothèque ! 😊

✉ Courriel : library@steanne.ca.

🌐 <https://bibliothequesteannelibrary.ca>

🕒 Heures d'ouverture de la bibliothèque :

- Mardi-Jeudi : 10H - 20H

- Vendredi : 10H – 16H

- Samedi : 10H – 13H

☎ Téléphone : 204-422-9958

📍 Emplacement: 16 Rue De L'Eglise, Ste Anne, Manitoba

Renseignements sur le taux par mille 2024

Levées scolaires

Commercial et autres	8,128
Division scolaire de la rivière Seine	12,670

Levées municipal

Charges de la dette obligatoire

Projet d'Aréna (Règlement 12-2004)	0,267
Amélioration des égouts (Règlement 12-2011)	0,112
Camion pour les incendies (Règlement 16-2014)	0,137
Poste de police (Règlement 7-2015)	0,190
Terrains pour la lagune (Règlement 10-2017)	0,359
Bureau municipal de la Ville (Règlement 1-2022)	0,510

Levées pour les zones de service spécial

Services spéciaux de la Ville (Règlement 9-2023)	9,607
Bibliothèque Sainte-Anne	0,208

Levées général municipale

Général	4,386
levée pour les déchets et recyclage résidentiels	290,38\$
Égouts sanitaires	142,80\$

LES IMPÔTS FONCIÈRE SONT DUES ET PAYABLES PAR 16H30 LE 31 JUILLET 2024

La province du Manitoba a accordé aux propriétaires une remise sur leur facture d'impôt foncier, qui était officiellement un chèque. Ce remboursement équivaut à 50 % du prélèvement spécial de la division scolaire, tel qu'il apparaît sur votre avis d'impôt foncier municipal de 2024. Pour plus d'informations, veuillez consulter le site Web de la province du Manitoba.

Les factures d'impôt foncière indiquent les soldes impayés antérieurs (arriérés et crédits) jusqu'au 25 avril 2024 inclusivement. Les paiements effectués après cette date n'apparaîtront pas sur la facture.

Veuillez contacter le bureau de la Ville pour le solde payable plus récent.

Pour toute question concernant les **taxes municipales**, veuillez communiquer avec le bureau de la Ville.

Pour toute question concernant les **taxes scolaires**, veuillez contacter la Division scolaire de la rivière Seine au 204-878-4713.

Pour toute question concernant votre **évaluation foncière**, veuillez communiquer avec le Bureau d'évaluation du Manitoba à Steinbach, au 204-326-9896.